《遠景基金會季刊》審查要點

- 一、本審查要點適用於投賜本刊的所有稿件。
- 二、來稿將先由編輯部同仁刪除所有可能透露作者之訊息,其後再由主編初審主題是否切合本刊主旨與編輯部同仁檢查格式是否符合本刊要求。初審通過後始進入正式審查程序,未通過初審之文稿,自收件日起三個月內通知作者。
- 三、稿件初審通過後將進入雙向匿名審查。本刊將稿件寄送予編輯委員 以建議審查名單。每篇論文由主編自審查名單中聘請至少兩位知名 學者進行審查。
- 四、審稿人依「採用、修改後採用、修改後再審、不採用」等四種審查 分類提出書面審查意見,審查完成後於兩周內通知作者審查結果。
- 五、本刊審查標準以學術價值為依據,要求稿件在理論上須有所創新、 在推論分析上須適切嚴謹,或在資料蒐集上有所貢獻。
- 六、依據前述審查標準,本刊編輯委員會對是否接受稿件刊登保有最終 決定權利。

※ 審查結果評定原則

審查人二	採用	修改後採用	修改後再審	不採用
採用	採用	修改後採用	修改後再審	送第三審
修改後採用	修改後採用	修改後採用	修改後再審	送第三審
修改後再審	修改後再審	修改後再審	修改後再審	不採用
不採用	送第三審	送第三審	不採用	不採用

\$239app2.indd 1 2024/12/30 上午 09:06:03

Regulations on Manuscript Processing and Evaluation

- 1. The Regulations apply to all submissions to *Prospect Quarterly*.
- 2. After the editors remove all information about the authors and check the format, the editor-in-chief will conduct a preliminarily screening of all the submissions. Manuscripts whose topics are appropriate for *Prospect Quarterly* and whose format meet our requirements will undergo a double-blind peer review process. The authors of manuscripts that are turned down for publication by *Prospect Quarterly* will be notified within three months.
- 3. In the double-blind peer review, *Prospect Quarterly* will request from the members of its editorial board a list of recommended reviewers. From that list, the editor-in-chief will invite two scholars to act as external reviewers.
- 4. Evaluations by external reviewers will be rated as follows: Accept; Accept after Revisions; Revise and Resubmit; Reject. After the editors receive the evaluations from all the external reviewers, the editors will inform the author(s) of the outcome within two weeks.
- 5. The review criteria for submissions to *Prospect Quarterly* are based upon academic quality of manuscripts. We welcome manuscripts that are innovative in theory, provide rigorous analysis, or make substantial contributions in data collection.
- The editorial board reserves the right to the final decision about acceptance
 of manuscripts for publication, according to the aforementioned rules and
 standards.

《遠景基金會季刊》審查要點 3

Rules on the outcomes of evaluated manuscripts

Reviewer1	Accept	Accept after Revision	Revise and Resubmit	Reject
Accept	Accept	Accept after Revision	Revise and Resubmit	Reviewer3
Accept after Revision	Accept after Revision	Accept after Revision	Revise and Resubmit	Reviewer3
Revise and Resubmit	Revise and Resubmit	Revise and Resubmit	Revise and Resubmit	Reject
Reject	Reviewer3	Reviewer3	Reject	Reject

\$239app2.indd 3 2024/12/30 上午 09:06:04

